

KERATAN AKHBAR

NAMA AKHBAR: BERITA HARIAN (NASIONAL)

TARIKH: 4 JANUARI 2020

MUKA SURAT: 5

Larangan merokok

605 notis, kompaun RM144,450 dikeluarkan

Operasi bermula
Rabu lalu babit
2,087 penguat
kuasa periksa
6,119 kedai makan

Oleh Nor Fazlina Abdul Rahim,
Balqis Jazimah Zahari
dan Ruwaida Md Zain
bhnews@bh.com.my

Kuala Lumpur: Sejumlah 605 notis dengan jumlah kompaun RM144,450 dikeluarkan menerusi penguatkuasaan serentak larangan merokok di semua tempat makan, termasuk tempat makan terbuka seluruh negara yang bermula Rabu lalu.

Ketua Pengarah Kesihatan, Datuk Dr Noor Hisham Abdullah, berkata 34 daripada notis kesalahan dikeluarkan adalah kepada perokok belum dewasa.

Katanya, penguatkuasaan bermula jam 8 pagi 1 Januari lalu sehingga tengah malam berkenaan, membabitkan 2,087 penguat kuasa Kementerian Kesihatan yang memeriksa 6,119 tempat makan.

Hasil gerakan berkenaan, beliau memaklumkan, jumlah mereka merokok di tempat makan masih tinggi, iaitu di 10 peratus daripada premis dilawati.

"Mereka yang menerima notis kesalahan merokok di tempat makan dikompaun RM250. Bagi ke-

salahan pertama, kompaun boleh dikurangkan kepada RM150 jika bayaran dijelaskan di mana-mana Pejabat Kesihatan daerah dalam tempoh satu bulan dari tarikh kompaun diterima.

"Bagi kesalahan kedua, tiada pengurangan kompaun, manakala bagi kesalahan ketiga dan seterusnya, nilai kompaun lebih tinggi, iaitu RM350 akan dikenakan.

"Selain perokok, 103 notis kesalahan dengan jumlah kompaun RM25,750 dikeluarkan kepada pemilik premis membabitkan 79 notis kerana gagal mempamerkan tanda larangan merokok dan 24 notis kerana menyediakan kemudahan merokok," katanya dalam satu kenyataan, semalam.

Beliau menjelaskan, Peraturan 12(1)(a) dan 12(1)(b) Peraturan-Pe-



Zaini (berdiri kanan) mengedarkan risalah larangan merokok di tempat makan kepada orang ramai di Kampung Langgar, Kota Bharu. (Foto Syamsi Suhaimi/BH)

raturan Kawalan Hasil Tembaku (PPKHT) 2004 menetapkan pemilik tempat makan perlu memastikan premis mereka bebas daripada bentuk amalan merokok dengan mempamerkan tanda larangan merokok secara jelas.

Mereka juga, katanya, tidak boleh menyediakan kemudahan merokok seperti bekas abu rokok, perkhidmatan menjual shisha serta lain-lain kemudahan merokok.

"Rata-rata pemilik premis memberi kerjasama dan menjalankan tanggungjawab melaksanakan penguatkuasaan larangan merokok di tempat mereka. Ke-

salahan tuan punya kepada premis dilawati juga turun daripada 47 peratus pada hari pertama Januari 2019 kepada 1.7 peratus pada hari pertama Januari 2020," katanya.

Di Shah Alam, Pengarah Jabatan Kesihatan Selangor, Datuk Dr Khalid Ibrahim memaklumkan, jabatan berkenaan mengeluarkan 150 notis kesalahan bernilai RM30,750 terhadap perokok dalam tempoh 48 jam operasi berkenaan yang dijalankan di 562 premis seluruh negeri berkenaan.

"Tujuh daripada 150 notis dikeluarkan kepada orang belum

dewasa termasuk seorang kerana memiliki rokok elektronik. Selain itu, 20 notis dengan kompaun RM5,000 dikeluarkan terhadap pemilik premis, membabitkan 18 notis kerana gagal pameran tanda larangan merokok dan dua notis kerana sediakan kemudahan merokok," katanya.

Katanya, tiada lagi tawaran kompaun bagi kesalahan berkenaan mulai Julai ini, sebaliknya tindakan pendakwaan akan terus diambil.

Di Kota Bharu, Jabatan Kesihatan Kelantan mengeluarkan 26 kompaun terhadap perokok yang gagal mematuhi peraturan apabila tetap merokok dalam restoran atau kedai makan pada hari pertama larangan itu dikuatkuasakan.

Pengarahnya, Datuk Dr Zaini Hussin ketika dihubungi semalam, berkata masih ada perokok tidak mematuhi larangan terbahit walaupun mengetahui ia berkuat kuasa Rabu lalu.

"Justeru, kita sentiasa melakukan pemeriksaan di kedai makan, termasuk di luar bandar serta di luar waktu pejabat bagi memastikan peraturan ini dipatuhi semua. Pegawai kita akan memakai pakaian seragam, bukan menggunakan kaedah penyamaran bagi memastikan pelanggan mematuhi peraturan.

RON97 naik 2 sen, RON95, diesel kekal

Putrajaya: Harga runcit petrol RON97 naik dua sen kepada RM2.65 sen seliter, manakala RON95 dan diesel masing-masing kekal pada paras RM2.08 satu liter dan RM2.18 satu liter, mulai tengah malam tadi.

Kementerian Kewangan dalam kenyataan semalam, berkata harga runcit produk petroleum itu bagi tempoh 4 Januari sehingga 10 Januari ini.

"Berdasarkan penetapan harga runcit produk petroleum secara mingguan menggunakan formula Mekanisme Harga Automatik (APM), harga runcit produk petrol RON95 dan diesel bagi tempoh sama sepatutnya sebanyak RM2.35 satu liter

dan RM2.43 satu liter.

"Ini menunjukkan kenaikan dari minggu lalu bagi harga runcit produk petrol RON95 yang berada pada paras RM2.33 satu liter dan diesel yang berada pada paras RM2.39 satu liter.

"Namun, harga runcit bagi dua produk itu dikekalkan pada paras RM2.08 satu liter dan RM2.18 satu liter selaras keputusan kerajaan menanggung Program Subsidi Petrol," katanya.

Menurut kenyataan berkenaan, dengan pengkalan harga runcit bagi kedua-dua produk itu dianggarkan subsidi yang perlu ditanggung oleh kerajaan bagi tempoh 4 Januari sehingga 10 Januari 2020 berjumlah RM128.24 juta.